
Strana 1 (celkem 3) 

 

 Číslo materiálu: 10/1 

Komise: Komise pro bezpečnost Rady města Kutná Hora 

Datum:   28. 11. 2023, v 16:00 hodin 

Přítomni: 

Hosté: 

Omluveni: 

 

Neomluveni: 

Milan Zelený, MUDr. Petr Geřábek, Petr Kalenda, Marie Pipková 

Ing. Mgr. Václav Mareček, Ing. Josef Viktora  

Mgr. Vojtěch Smetáček, Antonín Dušek, PhDr. Iva Pospíšilová, MUDr. Jan Havlovic, 

Jiří Klečák 

--- 

Člen RM: Ing. Josef Viktora 

Příští jednání: 5. března 2024 

 

1) Návrh usnesení pro RM:                                                                                                         

Rada města Kutná Hora 

 

bere na vědomí zápis z 5. zasedání Komise pro bezpečnost ze dne 28. 11. 2023 

 

2) program jednání komise včetně krátkého komentáře: 

 
1. Prezence, přivítání a zahájení jednání 

2. Vyhodnocení činnosti Městské policie Kutná Hora od září 2023 do současnosti  

3. Různé a závěr 

______________________________________________________________________________ 

 

1. Prezence, přivítání a zahájení jednání 

  

Zapisovatelka komise Bc. Radka Vonšovská provedla prezenci přítomných členů. Gestor komise      

Ing. Josef Viktora přivítal přítomné na pátém zasedání komise v roce 2023 a předal slovo panu 

Marečkovi. 

Jednání bylo zahájeno v 16:00 hodin. 

 

 

2. Vyhodnocení činnosti MěP od září do současnosti 

 

Pan Mareček seznámil přítomné s činností MěP od září 2023 do současnosti: 

 

Personální obsazení k 28. 11. 2023 – tabulkový stav je 24 strážníků. 17 strážníků je v přímém výkonu 

služby, 4 pracovní místa jsou neobsazená. Výběrové řízení probíhá průběžně, ale odezva je nulová. 

Seznámil členy komise s výsledky provedeného průzkum v sousedních městech - Kolín, Poděbrady, 

Nymburk, Český Brod, Pardubice, Hradec Králové, Čáslav - jaké poskytují benefity strážníkům 

městské policie – např. 150 000 Kč náborový příspěvek, služební byty, příspěvky na stravování, 

příspěvky na bydlení, příspěvky na dopravu, bezúročné půjčky, permanentky do sportovních center 

(bazény, posilovny), pracovní odměny. V Kutné Hoře je náborový příspěvek 50 000 Kč, benefit za 

odsloužená léta – po 10 letech služby a dále po 5 letech. Podal návrh komisi zamyslet se na rozšíření 

poskytnutí benefitů strážníkům městské policie. 

 

Rozpočet na rok 2024 – limit, který městská policie obdržela, byl dodržen. V letošním roce bude 

vráceno cca 20% nevyčerpaných finančních prostředků (důvodem je personální neobsazenost). 
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Statistika od 20. 9. 2023 do 24. 11. 2023: 

- bylo zjištěno 1000 dopravních přestupků – 4x řidiči alkohol, 2x drogy, 1x bez řidičského 

oprávnění, 3x maření výkonu úředního rozhodnutí, 3x vozidlo bez platné technické kontroly, 

8x vozidlo bez platné technické kontroly, kdy byli provozovatelé vyzváni k okamžitému 

odstranění vozidla z komunikace 

- veřejný pořádek – 150 přestupků řešeno blokově, 200 přestupků řešeno domluvou, jednalo se 

o přestupky o porušení vyhlášky o odpadech, požívání alkoholických nápojů na veřejnosti 

především u zahraničních občanů – 20 případů, porušení vyhlášky poplatků ze psů – 4 případy, 

rušení nočního klidu – 25 případů, znečištění veřejného prostranství – 20 případů, porušení 

záboru veřejného prostranství – 15 případů, ublížení na zdraví – 4 případy byly řešeny ve 

spolupráci s Policií ČR, volné pobíhání psů – 15 přestupků, odložený odpad – 5 případů, kdy 

byli pachatelé dopátráni a nepořádek byl odklizen, byly zadrženy 2 osoby v pátrání, které byly 

předány Policii ČR. 

 

Dozorované akce – nejdůležitější Svatováclavské slavnosti, doprovod vánočního stromu, 

Svatomartinský lampionový průvod – Karlov, Kaňk, Malín a Sedlec. 

 

Preventivní činnost – ukázkové akce na Základní a praktické škole, ZŠ Žižkov, ZŠ T. G. Masaryka, 

SPŠ Kutná Hora, Klub důchodců, Sokol Kaňk, vlak Revolution Train, akce Neztrať se v kyberprostoru 

pro žáky ZŠ uspořádaná v prostorech SPŠ Kutná Hora.     

 

V Kutné Hoře se pomalu zvyšuje drogová problematika u kategorie osob od 18 let do 30 let.  

 

 

3. Různé a závěr 

 

-p. Viktora- 

Informoval komisi o protidrogovém vlaku Revolution Train, který byl v Kutné Hoře 15. 11. 2023 a 

zaznamenal kladné i záporné ohlasy.  

Informoval o ukončení služebního poměru ředitelky Policie ČR územního odboru Kutná Hora        

JUDr. Blanky Matějů k 31. 12. 2023. 

Proběhla kolaudace v objektu bývalých kasáren – kongresová část je hotova a je zde ubytování pro 100 

osob, které chce Policejní prezidium ČR ještě rozšířit. 

 

 

-p. Zelený- 

Poskytl informaci o protidrogovém vlaku Revolution Train, kdy za něj město zaplatilo 150 000 Kč a 

tento způsob protidrogové prevence nesplňuje mezinárodně uznávané Standardy kvality prevence 

Evropského monitorovacího centra pro drogy a drogovou závislost, Mezinárodní standardy prevence 

Úřadu OSN pro drogy a kriminalitu ani České národní standardy kvality. Projekt využívá tzv. šokové 

taktiky (odstrašující, extrémní příklady), ty však jsou neúčinné a potenciálně škodlivé, jelikož mohou 

vyvolat opačný efekt. Zastrašování, moralizování a přehánění následků užívání a experimentování je v 

dnešní době vyhodnoceno jako neefektivní. Nesouhlasí s částkou 150 000 Kč, kterou město zaplatilo 

za protidrogový vlak. 

Zajímal se o problém s hazardem v Kutné Hoře – členové komise nevidí takový problém s hazardem, 

spíše vidí problém ve městě s osobami drogově závislými. 

 

 

-p. Geřábek- 

Doporučuje využití dotačních programů z Krajského úřadu Středočeského kraje – program prevence 

(prevence kriminality, primární prevence a adiktologické služby). 

Dotazy – jak se rozsvěcejí světla na přechodech pro chodce – odkázán na technické oddělení města 



Strana 3 (celkem 3) 

-p. Mareček- 

Byl osloven starostou Městysu Nové Dvory – zda by bylo možné pořídit úsekové měření v jejich obci 

– byl odkázán na dopravní inspektorát Policie ČR v Kutné Hoře. 

 

 

-p. Pipková- 

Poděkovala za osadní výbor Karlov Městské policii v Kutné Hoře za součinnost při Halloweenské akci 

pro děti na Karlově. 
 

 

Jednání ukončeno v 17:10 hodin. 

 

3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 

 

Komise pro bezpečnost doporučuje řediteli městské policie panu Marečkovi zpracovat na příští jednání 

komise návrh benefitů pro nové strážníky městské policie v Kutné Hoře. 

 

 

 

 

4) Reakce rady města: 
 

 

 

 

 

 

Zapsal: Bc. Radka Vonšovská  

Elektronicky ověřili: přítomní členové komise 


